
O prawno-finansowym bezpieczeństwie placówek medycznych w ŚCO
| 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro O prawno-finansowym bezpieczeństwie
placówek medycznych w ŚCO | 1

23 czerwca 2016

O prawno-finansowym bezpieczeństwie placówek



O prawno-finansowym bezpieczeństwie placówek medycznych w ŚCO
| 2

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro O prawno-finansowym bezpieczeństwie
placówek medycznych w ŚCO | 2

medycznych w ŚCO

W czwartek, 23 czerwca, w Świętokrzyskim Centrum Onkologii w Kielcach rozpoczęła się
dwudniowa konferencja na temat ewidencji świadczeń zdrowotnych. Temat jest istotny,
ponieważ dotyczy podstawy bezpieczeństwa prawno-finansowego placówek medycznych. W
seminarium udział wzięło 120 przedstawicieli centrów onkologii z całej Polski, członkowie
Polskiego Towarzystwa Koderów Medycznych, profesor Stanisław Góźdź, dyrektor ŚCO, a
także Anna Nocuń, dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Urzędu Marszałkowskiego.
Wydarzenie zorganizował Michał Chrobot, kierownik Działu Kontraktowania, Rozliczeń i
Statystyki Medycznej ŚCO. Wydarzeniu patronował marszałek województwa
świętokrzyskiego Adam Jarubas.

Ogólnopolską konferencję „Ewidencja świadczeń zdrowotnych podstawą bezpieczeństwa
prawno-finansowego placówki medycznej” zainaugurował profesor Stanisław Góźdź, który
podkreślił, że w ewidencji świadczeń ważna jest współpraca jednostek zdrowotnych z
koderami medycznymi, którzy posiadają bardzo dużą wiedzę z zakresu medycyny, prawa i
finansów. Rozliczenia w medycynie są coraz trudniejsze i zawiłe, dlatego
wielopłaszczyznowa współpraca z ekspertami, oparta na doświadczeniu, wpłynie na jakość
leczenia i bezpieczeństwo pacjentów. Wsparcie koderów medycznych pozwoli wypracować
rozwiązania i pomysły, które będą przedstawione ministrowi zdrowia. Współpraca ta może
przyczynić się do rozwoju szpitali na poziomie leczenia najnowocześniejszymi metodami,
które nie będą hamowane poprzez zmieniające się przepisy i procedury.  

– Mamy płatnika, który nas rozlicza i patrzy na nas cały czas. Jeżeli nie podchodzimy w
sposób profesjonalny do tych zagadnień finansowych to od razu odbije się to na budżecie
każdego szpitala. Do dzisiejszej inicjatywy szczególnie przykładamy wagę i jesteśmy
zadowoleni, że nasze środowisko onkologiczne jest tak bardzo zjednoczone, aby służyć
pacjentowi. Staramy się wszystko uczciwie rozliczyć, aby otrzymać środki finansowe, jednak
diabeł tkwi w szczegółach. Z tego powodu posiadanie potężnej wiedzy, zarówno medycznej,
prawnej i finansowej jest niezbędne w pracy szpitala. Ważne, abyśmy – w czasach redukcji
naszych wycen – mówili jednym głosem w trosce o naszego pacjenta – powiedział prof.
Stanisław Góźdź podczas czwartkowej konferencji.

Obecny na konferencji dr Rafał Janiszewski, ekspert w dziedzinie finansowania i
organizacji ochrony zdrowia, mówił o tym, w jakim kierunku będzie zmieniał się system
ochrony zdrowia w Polsce (kodowanie, ewidencja świadczeń, dokumentacja medyczna) oraz
co to oznacza dla pacjenta, dyrektorów placówek medycznych i samorządów. Z kolei dr
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Erwin Strzesak, prezes Polskiego Towarzystwa Koderów Medycznych poruszył temat
proponowanych zmian w pakiecie onkologicznym i odpowiedział czy rzeczywiście poprawią
dostępność do leczenia onkologicznego i skrócą kolejki do onkologa. Michał Chrobot,
kierownik Działu Kontraktowania, Rozliczeń i Statystyki Medycznej ŚCO wyjaśniał
zgromadzonym zagadnienie map potrzeb zdrowotnych – czy uzdrowią sytuację w ochronie
zdrowia, poprawią dostępność do leczenia i diagnostyki.

Konferencyjne wykłady dotyczyły, m.in.: tajemnicy zawodowej w dokumentacji medycznej,
aktualnych problemów w ewidencji i rozliczaniu świadczeń lekowych, oceny
dotychczasowego funkcjonowania Breast Cancer Unit w Świętokrzyskim Centrum Onkologii
i zasady akredytacji zewnętrznej, wad i zalet płatnika jako partnera świadczeniodawców czy
projektowanych zmian w pakiecie onkologicznym.

Prelegentami konferencji będą specjaliści w swoich dziedzinach: lekarze, prawnicy oraz
ekonomiści. Drugiego dnia seminarium odbędzie się również walne zebranie członków
Polskiego Towarzystwa Koderów Medycznych. Dwudniowe wydarzenie objęte zostało
honorowym patronatem marszałka województwa świętokrzyskiego i prezesa Naczelnej Izby
Lekarskiej.
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